

## Еженедельник новостей МДС, 19-23 октября 2020

### IBC Weekly News, October 19-23, 2020

#### За прошедшую неделю

Меры по стабилизации экономики, защите прав и имущества предпринимателей [предложил глава МДС Аскар Сыдыков](#) на заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям при ПКР под председательством и.о. Президента, Премьер-министра Садыра Жапарова.

Первый вице-премьер-министр [Артем Новиков обсудил](#) с представителями бизнеса, Правительства КР и полномочными представителями ПКР в областях сложившуюся ситуацию в горнодобывающей отрасли.

МРГ при [Минэкономике](#) рассмотрела вопросы обеспечения занятости мигрантов и молодых специалистов (**наставничество**) в реальном секторе экономики КР.

#### Over the past week

IBC head Askar Sydykov [proposed measures to stabilize](#) the economy, protect the rights and property of entrepreneurs at a **meeting of the Business Development and Investment Council** under the Government chaired by acting President, Prime Minister of the Kyrgyz Republic Sadyr Japarov.

[First Deputy Prime Minister Artem Novikov](#) discussed **the current situation in the mining industry** with representatives of business including mining companies, the Government of the Kyrgyz Republic and Government's plenipotentiary representatives in the regions.

The IWG at the [Economy Ministry](#) discussed issues of employment of migrants and young professionals (**mentoring**) in the real sector of Kyrgyzstan's economy.

#### МДС в СМИ

В местных и зарубежных СМИ вышло **более 40 публикаций** о [выступлении главы МДС](#) на заседании Инвестсовета при ПКР, а также интервью и комментарии по экономической амнистии и инвестиционному климату: [видео на Азаттык](#), ток-шоу КТРК [«Ой-ордо»](#), интервью в [«Комсомольской правде»](#) и др.

#### IBC in the media

**More than 40 articles and interviews** were published in local and foreign media about the [speech of the IBC head](#) at a meeting of the Investment Council, as well as comments on the announced economic amnesty and the investment climate: [Azattyk video](#), [Oi-ordo talk show](#) at the National TV channel, [interview](#) in the Komsomolskaya Pravda daily, and others.

#### Объявления

Правительство КР совместно с Нацбанком решает вопрос о [возобновлении с ноября 2020 года программ по льготному кредитованию бизнеса](#).

[Увеличен налог на добычу и реализацию](#) золотосодержащих

#### Announcements

Kyrgyzstan's government, together with the National Bank, is ready [to resume concessional lending programs](#) for entrepreneurs **from November 2020**.

**Tax on the extraction and sale** of gold ore and concentrates [will increase](#) in Kyrgyzstan

Federation of Indian Chambers of Commerce and

руды и концентратов

Федерация Индийских торгово-промышленных палат (FICCI) проводит **исследование по развитию туризма в странах ШОС**. Заполненную анкету просим направить в Посольство Индии ([dw.nade@gmail.com](mailto:dw.nade@gmail.com) и [com.bishkek@mea.gov.in](mailto:com.bishkek@mea.gov.in))

Industry conducts a **research on tourism development in the SCO countries**. Please send completed application to the Embassy of India: [dw.nade@gmail.com](mailto:dw.nade@gmail.com) and [com.bishkek@mea.gov.in](mailto:com.bishkek@mea.gov.in).

The [international Professional conference](#) "Mining industry in Russia and the CIS: construction and modernization" to be held on March 24-25, 2021 in Kursk, Russia.

### Встречи с членами МДС

Руководство МДС и ОсОО «[Эти Бакыр Терексай](#)» обсудили пути улучшения инвестиционного климата в горнорудной отрасли.

### Meeting with IBC members

The management of IBC and [Eti Bakyr Tereksay](#) exchanged views on ways to improve the investment climate in the mining industry.

### Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **19-23 октября**:

Правительству поручено [принять срочные меры](#) по защите частной собственности. Возобновляется [деятельность Антиторрупционной службы](#) ГКНБ. Минтруда предлагает меры [по содействию занятости населения](#).

### Law review

IBC has compiled a [weekly law review](#) for **October 19-23, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

Government instructed [to urgently take measures](#) to protect private capital and property. Anti-Corruption Service of the State Committee for National Security [resumes its activity](#). Labor Ministry proposes measures [to promote employment](#).

### Дайджест СМИ

Читайте [дайджест СМИ](#) за **19-25 октября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Садыр Жапаров [дал особые поручения](#) силовикам и Генпрокуратуре по защите бизнеса. ЕЭК будет развивать международную повестку [совместно с бизнесом](#). В 2019 году [иностранные компании в КР](#) утроили прибыль по сравнению с 2018. В Кыргызстане [объявлена экономическая амнистия](#), но реализуема ли она? Госорганы [сами нарушают закон](#) — бизнес-омбудсмен. Поддержка МСБ в Казахстане: [субсидируют ставки](#) в пострадавших секторах экономики. Мирзиёев подписал указ о выделении 100 миллионов долларов [на поддержку экспортеров](#).

### Weekly media digest

Read our weekly [media digest](#) for **October 19-25, 2020**: economy, business and investment:

Sadyr Japarov gave [special instructions to security officials](#) and the Prosecutor General's Office to protect business. EEC will be on the international agenda [together with business](#). In 2019, [foreign companies in the Kyrgyz Republic](#) tripled their profits compared to 2018. [An economic amnesty](#) has been announced in Kyrgyzstan, but is it realizable? Government agencies themselves [violate the law](#) – Business Ombudsman. Kazakhstan to develop [a new concept](#) for attracting foreign capital. Support for SMEs in Kazakhstan: [Subsidize rates](#) in affected sectors of the economy.

### События на 26-30 октября

### Events for October 26-30, 2020

**26-27 октября**

Видеофорум «Сопряжение ЕАЭС и китайской инициативы «Один пояс, один путь». По вопросам участия обращаться в Минэкономики: +996558908087

**28 октября**

В Минэкономики состоится встреча по итогам обращения МДС в ПКР с просьбой обсудить вопрос о заключении стабилизационного соглашения. Начало в 10:00, каб. 405. Зарегистрироваться: [expert@ibc.kg](mailto:expert@ibc.kg).

**October 26-28**

Video forum "Conjugation of the Eurasian Economic Union and the Belt and Road Chinese initiative." For participation, contact the Economy Ministry: +996558908087

**October 28**

The Economy Ministry will host a meeting following the IBC's appeal to the Government to discuss the issue of concluding stabilization agreements. Beginning at 10:00 at office 405. Register: [expert@ibc.kg](mailto:expert@ibc.kg)



*Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.*

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.